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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért szűnt meg a 25 éven felüli egyetemi levelezős 
hallgatók utazási kedvezménye?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 
2024.  február  29-én  az  új  közösségi  közlekedési  tarifarendszerről  tartott  sajtótájékoztatóján  azt
mondta, hogy senki sem jár rosszabbul, mint a korábbi rendszerben. A minisztérium vizsgálta, hogy
ki lehet az átalakítás vesztese és számosságát tekintve érdemi csoportokat nem talált. Miniszter Úr
így  fogalmazott:  „ha  ilyen  csoportot  találnak,  és  van  konkrétan  ilyen  szakmai  probléma,  állok
rendelkezésükre”.
 
A 25 év feletti felsőoktatási levelezős hallgatók az új tarifarendszer vesztesei. Számukra megszűnt a
jegyekre korábban igénybe vehető  50%-os kedvezmény,  kedvezményes bérletet  pedig se 25 év
feletti, se 25 év alatti levelezős diák nem tud vásárolni.
 
Az egyetemi levelezős hallgatók számára az egyetemi lét sok más szempont mellett pénzügyileg is
legalább  a  nappali  munkarendes  hallgatókkal  megegyező  nehézségű,  sőt  a  jellemzően  több
elfoglaltsággal járó életkörülményeik (pl.: család, gyermekek) miatt talán még nehezebb is. Sokan
helyközi  közösségi  közlekedést  használva  akár  több  száz  kilométert  is  utazva  jutnak  el
egyetemükre, mely utazások során bizony nem mindegy, hogy teljes vagy kedvezményes árú jegyet
kell megváltaniuk.
 
Nézzünk  egy  példát!  Egy  székesfehérvári,  25  év  feletti  levelezős  hallgatónak  eddig  budapesti
egyetemére való vasúti oda-vissza utazása (helyjegyet nem számolva) 1300 Ft-ba került. Március 1-



től a jegy ára duplájára, 2600 Ft-ra emelkedett. Ha Fejér és Pest vármegye 24 napijegyeket vásárol,
az 1998 Ft-os költség akkor is 54%-kal magasabb, mint a korábbi kedvezményes jegy ára.
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
Miért szűnt meg a 25 éven felüli felsőoktatási levelezős hallgatók jegyekre vonatkozó 50%-os 
utazási kedvezménye? Visszaállítják-e a kedvezményt?
 
Miért csak a nappali vagy esti diákigazolvánnyal rendelkezők jogosultak a kedvezményes 
országbérlet és vármegyebérlet megvásárlására, a levelezős diákok miért nem? Bevonják a 
kedvezménybe őket is?
 
 
Köszönöm válaszát!
 
 
Budapest, 2024. március 11.                      Bakos Bernadett, Kanász-Nagy Máté
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